
Pravidelné bohoslužby v naší farnosti během roku 

Bohoslužby v kostele Stětí sv. Jana Křtitele, Praha-Hostivař 

Neděle           8.00 hod. - mše sv. 

       11.00 hod. - mše sv. – pro rodiny s dětmi 

Pondělí      18.00 hod. - mše sv.  
Úterý      18.00 hod. - mše sv.  

Středa      18.00 hod. - mše sv.  

Čtvrtek      18.00 hod. - mše sv.      

Pátek      18.00 hod. - mše sv. 

Sobota          8.00 hod. - mše sv.     

Před mší sv. ve čtvrtek je od 17.30  eucharistický výstav a tichá adorace 

Půl hodiny před mší sv. v ostatní dny se modlíme modlitbu růžence 

Bohoslužby v kostele Narození Panny Marie, Praha-Záběhlice  

Neděle            9.30 hod. - mše sv. 

Úterý          18.00 hod. - mše sv. 
Středa        18.00 hod. - mše sv. 

Pátek       18.00 hod. - mše sv. 

1. sobota v měs.        9.30 hod. - mše sv. 

Domov důchodců Praha 10 – Záběhlice, Sněženková 2973/8  

První a třetí čtvrtek v měsíci v 15.00 hod. mše sv. 

Domov seniorů, Praha 10 - Zahradní Město, Zvonková 2906/6 

Druhý a čtvrtý čtvrtek v měsíci v 15.00 hod. mše sv. 

Příležitost ke svátosti smíření vždy půl hodiny před bohoslužbou 

Mimo tyto termíny po domluvě s knězem - možnost i duchovního pohovoru. 

Pravidelné aktivity ve farnosti jsou uvedeny uvnitř v Listu. 

Termíny farních aktivit jsou uváděny průběžně na www.centrumhostivar.cz 
_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 

 

V neděli 2. září při všech bohoslužbách svěříme 
Bohu děti, žáky, studenty i učitele z naší farnosti 

i z celého blízkého či širokého okolí. 
. 

Přejeme všem školákům, studentům i učitelům mnoho radosti z učení a studia,             

i dostatek pohody a hojnost darů Ducha svatého a trochu štěstí u zkoušení … 
_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

Dobrovolné příspěvky na Farní Listy dávejte, prosíme, do pokladničky v kostele.   

¶ Vydává:     Římskokatolická farnost u kostela Stětí sv. Jana Křtitele, Praha-Hostivař 

¶ Adresa:      Domkářská 21/1, PSČ 102 00, Praha 15 – Hostivař, IČ: 61380652 

¶ Telefon:      732 340 081– P. Karol Matlok,  731 604150 – P. Řehoř Tanderys  

 ,   

                            602 314 972 – Josef Bernard, jáhen 

¶ e-mail :       mail@centrumhostivar.cz,  http://www.centrumhostivar.cz   

¶ číslo účtu:   286927329/0800, Česká Spořitelna 
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Církev, která nevydává svědectví,  je pouhým dýmem 

V polovině srpna proběhlo, v rámci příprav na synodu k evangelizaci mladých, 

setkání italské mládeže s papežem Františkem. Hlavní téma bylo „Nebojte se dát 

pravou lásku na první místo“. 

27-letý Dario položil na setkání papeži otázku, která se týkala smyslu života a víry. 

Dario pracuje jako ošetřovatel paliativní péče a často se setkává s lidským utrpením a 

smrtí a klade si otázku: „Jak je možné, že Bůh, který je velký a dobrý, dopouští ve 

světě tolik nespravedlnosti?“ Dále uvedl, že Církev, nositelka Božího Slova na zemi, 

působí stále odtažitěji a uzavírá se do svých rituálů, zatímco mládež potřebuje její 

věrné svědectví, doprovázení a naslouchání. Jak se v tom všem zorientovat? 

ĂNe na všechny ´proč´ existuje odpověď. Například proč trpí děti?ñ uvedl papež a 

dodal, že jedině v pohledu na Krista ukřižovaného a Jeho Matku můžeme vytušit 

cestu, abychom v srdci pocítili něco jako odpověď. 

Někdy se může zdát církev vzdálenou a uzavřenou do svých rituálů: ĂJsou to siln§ 

slova, tĨkaj² se n§s vġech a zvl§ġtn²m zpŢsobem pak pastĨŚŢ a zasvŊcenĨch osobé 

MladĨm jiģ nestaļ² jen pokyny shora. PotŚebuj² dŢkazy a upŚ²mn§ svŊdectv², kter® je 

bude prov§zet a naslouchat jejich pochybnostem. On žádá od nás všech, pastýřů a 

věřících, doprovázení, naslouchání a vydávání svědectví.ñ  

Je proto důležité naučit se naslouchat utrpení, problémům a umět se ztišit. A někdy 

není možné dát odpověď slovy, ale jen svědectvím. „Kde není svědectví, nepůsobí 

Duch Svatý,“ řekl papež, a dále se zamýšlel, co to znamená „být 

křesťanem. „Není potřeba přesvědčovat druhé slovy, ale svými 

skutky, ģ²t jako kŚesŠan®, aby se ostatn² ptali n§s, proļ tak ģijemeñ. 

Ježíš nás každý den učí cestě svědectví. ĂForm§ln² c²rkev, kter§ 

nevyd§v§ svŊdectv², skandalizuje. C²rkev, kter§ je uzavŚena do sebe 

a nevych§z² ze sebe, pohorġuje,ñ reagoval dále papež František na 

Dariova slova. ĂKlerikalismus se netĨk§ pouze knŊģ², ale je to jedn§n², kter® se 

dotĨk§ n§ġ vġech: klerikalismus je zvr§cenost² c²rkve,ñ pokračoval papež a vyzval, 

aby si každý sám za sebe položil otázku: ĂKdyģ Ś²k§m Ëc²rkev nevyd§v§ svŊdectv²Ë, 

mŢģu to Ś²ci i o sobŊ? Vydávám já svědectví?  

Draz² mlad² ï a toto je posledn² vŊc, kterou Śeknu ï Jeģ²ġovo poselstv², Církev, která 

nevydává svědectví je pouhým dýmem.ñ 
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Poděkování otci Janu Patovi 

Pater Jan Pata se na konci prázdnin s naší farností loučí a 

z rozhodnutí generálního vikáře Zdenka Wasserbauera 

přechází do jiné farnosti v Praze. 

Otec Pata byl s námi ve farnosti zhruba 7 let. Za tu dobu se 

nám zapsal do života i srdcí celé farnosti. Stačí zmínit: 

pěkné promluvy, ochota vždy přijít, rozšíření bohoslužeb 

v Záběhlicích, přípravy ke křtům i katecheze. Ačkoli se 

mnoho věnoval  své  nemocné  mamince, vždy  byl  ochoten            

                                   ke službě ostatním.  

Děkujeme mu za všechny kněžské aktivity, přípravy ke svátostem, modlitby, 

námahu, starosti i společné radosti. 

Pravidelné aktivity v novém školním roce 

¶ Farní káva v neděli po ranní mši sv. v Hostivaři  

¶ Setkávání maminek s dětmi - středa od 9.30 na faře, kontakt: jarcag@gmail.com 

¶ Mše sv. pro rodiny s dětmi v neděli od 11 hod., při první neděli v měsíci 

s doprovodem vznikající scholy rodičů a dětí. 

¶ Setkávání Mariiny legie vždy ve čtvrtek po mši sv. na faře, 

kontakt Jiřina Nováková: 608 550 728 

¶ Fatimská pobožnost – každý večer 13-tého v měsíci po večerní mši sv. 

¶ Moderovaná modlitební adorace – večery chval – každé úterý po večerní mši sv. 

¶ Setkání farníků nad Písmem a liturgií je měsíčně,  

kontakt J. Bernard, tel: 602 314 972 

¶ Setkávání mládeže – každý týden, dle domluvy 

kontakt pater Karol Matlok  

¶ Setkávání ministrantů a kandidátů na ministranty, v pátek v 15.30 hod. na faře 

¶ Výuka náboženství v několika skupinkách, kontakt pater Karol Matlok. 
 
_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 

Pozvánka  

Naše začínající schola by ráda pozvala mezi sebe další ochotné 

hudebníky i zpěváky. Zatím hrajeme při mši sv. v neděli od 11 hod. 

pro rodiny s dětmi. 

                                                                          Těšíme se i na vás. 
 

_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
Mše svatá k zahájení školního roku 

Začátek nového školního rok je přelomem pro všechny malé i velké.  

Těšíme se i máme obavy. 

Svěřme to všechno Pánu s děkováním i s prosbou při mši sv.  

v neděli 2. září v Hostivaři při mši sv. v 8 i v 11 hodin. 

Den Hostivaře 

V letošním roce připomínáme významné výročí 950 let od 

první písemné zmínky o Hostivaři v Kosmově kronice 

z roku 1068.  

Naše farnost se k tomuto výročí připojila již několika 

akcemi, jako byla např. Noc kostelů nebo Farní den.  

Hlavní akcí tohoto výročí je den Hostivaře – sobota, 8. září – který se koná na 

Kozinově náměstí blízko kostela. My se připojujeme otevřeným kostelem, 

návštěvníkům chceme ukázat vedle historie kostela nebo zvonice také život farnosti 

v minulosti i přítomnosti. 

 

Slavnosti našich kostelů 
(poutě v Hostivaři a Záběhlicích) 

Naše oba kostely naší farnosti mají také své 

svátky a to: 
  

      středa   29.8.         Umučení sv. Jana Křtitele – svátek kostela v Hostivaři 
     sobota         8.9.         Narození Panny Marie  – svátek kostela v Záběhlicích 

Slavnost umučení sv. Jana Křtitele oslavíme v kostele v Hostivaři v neděli 2. 9.  

Slavnost Narození Panny Marie oslavíme v Záběhlicích v neděli 9. 9. v 9.30. 

Naše kostely jsou pro nás místem setkání s Pánem i spolu navzájem. Cítíme 

odpovědnost za svěřené prostory, které jsme zdědili po předcích a o které s láskou a 

úctou pečujeme.  

Cítíme též odpovědnost za sebe navzájem. Nejsou nám lhostejné těžkosti a starosti 

druhých. Snažíme se vzájemně povzbuzovat, působit modlitbou, ale i praktickou 

pomocí v duchu křesťanských hodnot. 
 

Naše farnost má být krásným prostředím, oázou uprostřed města, otevřenou 

všem lidem, které zveme na setkání s Bohem i církví. 

Kdo kráčí s Bohem, nikdy nekráčí sám. 
 

Pozvánka na požehnání lektorům 

Dne 11. září na úterní mši sv. v 18 hodin chceme poděkovat                                                                                                                                            

a požehnat všem našim lektorům a zároveň přizvat i další farníky, 

kteří by mohli přispět oslavě Boží čtením Božího slova. 

Před čtením si lektor připomene svůj úkol krátkou prosbou: 

Bože otevři mé srdce a mé rty, abych dobře zvěstoval Tvé slovo. 

Je to bohatstvím farnosti a znamením její vyspělosti, když má dostatek lektorů. 
 



Výuka náboženství 

Výuka náboženství bude letos probíhat na faře pravděpodobně v několika 

skupinkách: 

¶ děti, které chodí ke svátostem  

¶ děti, které se chtějí připravovat ke svátostem  

¶ předškolní děti a první třída 

¶ malé děti 3 – 5 let  

¶ příprava ministrantů 

¶ příprava dospělých katechumenů a biřmovanců  

      Rozdělení skupin bude upraveno podle přihlášených dětí. 

Výuka ve škole ZŠ Kozinova  v úterý (podle domluvy) 2-3 skupiny,  
                                      první a druhá třída a starší děti. 

Děkujme Pánu s radostí za děti a vyprošujme jim i jejich rodičům 

Boží pomoc. 

Koordinační schůzka k dohodnutí termínů ve školním roce 
2018/2019 bude v neděli 9. září od 15 hodin na faře v Hostivaři.  
 A pokud Vám to nevyjde, ozvěte se i jindy. 

 

Obnovení pastorační rady farnosti 

Ze stanov pastoračních rad v Arcidiecézi Pražské: 

Pastoraļn² rady jsou zŚizov§ny za t²m ¼ļelem, aby jejich ļinnost podporovala a 
vedla k ¼ļinn® evangelizaci spoleļnosti, duchovn²mu oģiven² a povznesen² farnost² a 

t²m slouģila k vŊtġ² sl§vŊ Boģ².  

PR je poradn²m a pracovn²m org§nem far§Śe. Spolu s far§Śem m§ posuzovat ot§zky 

tĨkaj²c² se farnosti, radit se o nich, nal®zat moģnosti Śeġen², usn§ġet se na 

opatŚen²ch, poskytovat souļinnost pŚi jejich realizaci nebo je pŚ²mo realizovat. Na 
z§kladŊ znalosti situace farnosti pod²let se na vytv§Śen² pastoraļn²ho programu. 

Stanovy pastorační rady najdete na webu farnosti, záložka: O farnosti. 

PR v naší farnosti tvoří kněží a jáhen, část členů jmenuje farář dle svého uvážení a              

nadpoloviční část členů PR pak volí farnost. 

Po určení členů pastorační rady farářem proběhne ve farnosti návrh dalších 

kandidátů. Volební komise pak připraví kandidátky a stanoví termín voleb. 

Přemýšlejte, prosím, o tom být více „uvnitř farnosti“ a pomáhat hledat cesty. 

Rozděl se s druhými 

Jeden autor biblických apokryfů parafrázuje příběh o rozmnožení chlebů a ryb 
takto: „Je tu jeden chlapec, který má pětkrát 15 minut a dvě hodiny, ale co to je 
pro tolik uspěchaných lidí, kteří se stále dívají na hodinky, když Ježíš mluví. Pak 
vzal Ježíš minuty, vzdal díky a rozdělil sedícím, stejně i hodiny, kolik kdo chtěl … 
potom posbírali nalámané minuty, které zbyly a naplnily dvanáct košů po třiceti 
dnech.“ Zkusme se rozdělit o svůj čas. 

Kurzy Alfa ve farnosti … 

Nikdy pŚed t²m jsem nezaģil, ģe by nŊjak§ investice ļasu a energie pŚinesla 

v pastoraļn² sluģbŊ takov® vĨsledkyñ é J.Mallon - PromŊna farnosti. 

Na první pohled je Alfa série 12 setkání, která uvádějí do základů křesťanské víry. 

Každý večer začíná společným jídlem nebo podobným zážitkem v pohostinném 

uvolněném prostředí. Pak následuje přednáška o některé složce prvního hlásání.                   

Po přednášce je dán větší prostor pro rozhovory v menších skupinách. Tento čas 

neslouží k výuce, ale k naslouchání a k usnadnění diskuze mezi účastníky.  

Vzniká vřelé prostředí, kde je každý vítán, necítí se ohrožen ani pod tlakem a nikdo 

jej nesoudí, kde cítí, že jej druzí mají rádi bez podmínek. Nikdo nenapomíná za 

neortodoxní nebo dokonce bláznivé přesvědčení a víru, za pochyby a zápasy. 

Nesoudí se tu životní styl.  

Účastníci Alfy jsou stávající farníci, kteří se chtějí třeba něco ujasnit, i ti, kteří cestu 

k Bohu hledají.  Skrytými účastníky Alfy jsou také ti, kteří zůstávají doma a za Alfu 

se modlí. Tito podporovatelé patří mezi nejdůležitější … dalšími účastníky pak jsou 

ti, kteří podpoří vedení skupinky nebo pomohou při přípravou večeře … 

V naší farnosti chceme také takový kurz uspořádat, předpoklad je od ledna 2019.  

Počítáme i s Vámi. Podrobnosti a materiály můžete získat u kněží a jáhna. 

Více tak na: www.kurzyalfa.cz  nebo  http://www.katolalfa.cz/. 
 

O probíhajících úpravách ve farním areálu 

Od jara probíhají ve farním areálu po delší 

přestávce opět intenzivní práce. Nejprve to bylo 

zpevnění plochy farního dvora a nová vrata. 

Původně to mělo být hotovo již před 2 roky, ale 

organizace výběrových řízení a různých vyjádření 

to posunuly na teď.   

Plynule následuje rekonstrukce hospodářské budovy 

(chlívků) na komunitní centrum „Klub“.  

Do konce letošního roku by již objekt měl mít vnitřní omítky, okna a dveře, přes 

zimu se mají dokončovat sítě a v příštím roce pak proběhne dokončení podlah a 

vnitřní vybavení. Na financování díla využíváme zdrojů MHMP a Evropské unie v 

rámci Operačního programu Praha - pól růstu. 

Komunitní centrum je určeno ke společnému setkávání dětí, rodin i seniorů a podpoře 

jejich aktivit. Počítá se rovněž se zapojením skautů a dětí z místní umělecké školy. 

Rodiny i jednotlivci, kteří se ocitnou v nepříznivé sociální situaci, budou moci využít 

služeb poradny.  

Informace máme i na farním webu, záložka: O farnosti/Budování komunitního 

centra. O průběhu prací nám pan Ivan Kocún připravuje i drobné filmové záznamy. 

Naleznete je na farním webu na záložce: Galerie/Videa z farního života. 

Zájemci o aktuální informace se mohou obrátit na Pepu Bernarda. 

 

http://www.kurzyalfa.cz/
http://www.katolalfa.cz/


Gaudete et exsultate (Radujte se a jásejte) 

Začátkem dubna zveřejnil papež František list, který se týká povolání ke svatosti.  

±ǑƛŎƘƴƛ ƧǎǘŜ ǇƻǾƻƭłƴƛ ƪ ǘƻƳǳ ǎǘłǘ ǎŜ ǎǾŀǘȇƳƛ 

Pán povolává „Všechny věřící křesťany volá Pán k dokonalé 

svatosti, jako je dokonalý sám Otec“. „Každého jeho vlastní 

cestou“. Není tedy třeba klesat na mysli při pohledu na vzory 

svatosti, které se jeví nedostižné.  

Existují svědectví, která jsou užitečná, povzbuzují nás a motivují, ale ne proto, 

abychom je kopírovali, což by nás dokonce mohlo vzdalovat od té jediné a specifické 

cesty, kterou Pán vyhradil nám. Každý potřebuje rozpoznat svoji vlastní cestu 

a dát vzejít tomu nejlepšímu ze sebe, co do něho zcela osobně vložil Bůh, 

a nevyčerpával se ve snaze napodobovat něco, co není zamýšleno pro něho. Všichni 

jsme povoláni být svědky, ale „existuje mnoho forem svědectví“.  

BUĎ SVATÝ  

Papež říká: „Mezi různými formami chci zdůraznit také „ženský talent“ projevující 

se v ženských stylech svatosti, jež jsou nezbytné pro odlesk Boží svatosti v tomto 

světě. Právě v dobách, kdy byly ženy nejvíce vylučovány, Duch svatý vzbudil 

světice, jejichž kouzlo vyvolalo nový duchovní dynamismus a významné reformy 

v církvi. Můžeme zmínit svatou Hildegardu z Bingen, svatou Brigitu, svatou Kateřinu 

Sienskou, svatou Terezii z Avily či svatou Terezii z Lisieux. Považuji však 

za důležité zmínit spoustu neznámých žen, které každá svým způsobem nesly 

a proměňovaly rodiny a společenství silou svého svědectví. To by mělo nadchnout 

a povzbudit každého, aby ze sebe vydal všechno ve snaze dorůst do onoho 

jedinečného a neopakovatelného projektu, který pro něho či pro ni Bůh od věčnosti 

vysnil: „Dříve než jsem tě utvořil v lůně, znal jsem tě; dříve než jsi vyšel 

z mateřského života, posvětil jsem tě“ (Jer 1,5).  

TAKÉ PRO TEBE  

Ke svatosti není třeba být biskupem, knězem, řeholnicí či řeholníkem. Všichni jsme 

povoláni být svatými tím, že budeme žít lásku a nabízet každému svědectví 

v každodenním zaměstnání tam, kde jsme. Buď svatý (svatá) tím, že budeš radostně 

prožívat svůj život. Jsi ženatý či vdaná? Buď svatý v lásce a oddanosti vůči své 

manželce či manželovi, jako Kristus a církev. Jsi pracující? Buď svatý poctivou 

a kompetentní prací ve službě bratřím. Jsi matka či babička? Buď svatá trpělivým 

vyučováním dětí, aby následovali Ježíše. Máš pravomoc? Buď svatý zápasem 

o obecné dobro a zříkáním se svých osobních zájmů.  

Tuto exhortaci si letos budeme probírat na na pravidelných setkáních Nad Písmem. 

Zveme i nové zájemce. Termín je jednou za měsíc a je vždy ohlášen 

Rozkvést tam, kde jsme zasazeni 

Podívejte, jaká krásná lekce: Dub říká mandloni: "Pověz mi něco o Bohu..."                      

A mandloň rozkvete. 

To je nejlepší způsob, jak může mandloň mluvit o Bohu. Rozkvést tam, kde byla 

zasazena a být tím, čím je: nádherným stromem. 

Umíme takhle mluvit o Bohu i my? 

Podzimní farní brigáda v Hostivaři 

Náš kostel i celý farní areál patří nám všem. O toto naše dědictví 

musíme také pečovat. Postupně jej zvelebujeme, probíhají opravy. 

Jednou z možností je i jarní a podzimní brigáda.  

Na farní brigádu se vždy těším. Je to příležitost potkat se i promluvit 

si s řadou lidí. Naším cílem je nejen něco pro naši farnost udělat, ale 

i být a pracovat chvilku spolu. Na podzim nás pravidelně čeká vedle 

standardního úklidu kostela, fary a celého areálu i hrabání listí i úklid po 

probíhajících stavebních činnostech. 

Sejdeme se v sobotu (předběžně) 10. listopadu v 9 hodin.  

Občerstvení bude, jako vždy zajištěno, dobrá buchta je vždy vítána … 

Těšíme se na setkání. Jirka Hochmann a Pepa Bernard 
 

Z prázdninových tweetů papeže Františka 

• Bůh chce, abychom ho nazývali Otcem s důvěrou dětí, které se 

jsou v náruči Toho, který jim dal život. 

• Ježíš nás zve, abychom společně vybudovali civilizaci lásky v 

situacích, ve kterých jsme povoláni žít každý den. 

• Pokuste se číst evangelium nejméně pět minut denně. Uvidíte, 

jak to změní váš život. 

• Každá příležitost je dobrá k hlásání Kristova poselství! 

• Každý z nás je zodpovědný za svého bližního; jsme strážci svých bratří a sester, 

ať žijí kdekoli. Péče o dobré osobní vztahy a schopnost překonávat předsudky a 

obavy jsou podstatnými složkami pro pěstování kultury setkání, při níž jsme 

připraveni nejen dávat, ale i přijímat. 

• Umíme ztišit naše srdce a naslouchat Božímu hlasu? 

• Otevřete se a sněte! Sněte o tom, že s vámi může být svět lepší. Sněte o tom, že 

pokud ze sebe dáte to nejlepší, bude svět díky vám lepším místem. Nezapomínejte 

snít! 

• Prosme Pána, aby nám pomohl pochopit, že láska je služba, láska znamená starat 

se o druhé. 

• Láska je vždy ve službě druhým. Protože láska se víc vidí v činech, než ve 

slovech. 

• Láska k druhým se musí stát stálou součástí našich životů. 

• Modlit se společně, kráčet společně, pracovat společně: to je cesta, která vede k 

jednotě křesťanů.  

• Rozhodnutím následovat Krista se pomáhá vybudovat spravedlivější, přátelštější a 

humánnější společnost, která je blíže Božímu srdci. 

• Pokusme se vyjádřit radost z Božího království všemi možnými způsoby! 

• Pozvěte Ducha svatého, aby byl součástí vaší činnosti. Zavolejte na něj ještě před 

tím, než začnete: "Přijď, Duchu Svatý!". 

• Díky za dar Eucharistie, naše životy se také mají stát "rozlámaným chlebem" pro 

naše bratry a sestry. 

• Svatost není jenom o duchu: jsou to také nohy, které nás přivádějí k našim bratřím 

a sestrám, a ruce, které nám umožňují pomáhat jim. 
 



Večery chval před Ježíšem v eucharistii 

Cítíš vděčnost a chceš děkovat,  
Máš starost, obavu a chceš prosit,  
přijď na večery chval každé úterý po mši sv.  (tj. od cca 18.45).  
Asi hodinu Boha chválíme, děkujeme i prosíme se zpěvem … 
Na večerech chval chceme skrze písně, modlitby a slova opětovat lásku 
našemu Bohu, Otci, Synu i Duchu Svatému, učit se přebývat v jeho blízkosti a 
stávat se mu podobnými. 

Je to místo setkání a modlitby. Setkání s dobrým Bohem a lidmi.  

Zpívejte Pánu, chvalte ho z celého srdce... 

 

Farnost se poznává 

Letos o prázdninách zemřela paní Vrbková. Znala jsem ji jako milou, usměvavou, 

zbožnou ženu, která ochotně pomáhala, kde bylo třeba a obětavě uklízela farní 

prostory. Věděla jsem, že pochází ze Slovenska. Až při jejím pohřbu jsem se 

dozvěděla víc o jejím životě a rodině. Kdybych některé informace věděla dříve, bylo 

by jistě zajímavé si s ní o jejím životě víc povídat.  

Je škoda, že se o sobě dozvídáme spoustu zajímavostí, až když zemřeme. 

Přemýšlela jsem, jak to změnit. Napadlo mě farní kafe, ale nevím, jak to organizačně 
řešit. Druhá možná varianta je tento náš Farní list. Navrhuji zřídit pravidelnou rubriku 

„Farnost se poznává“, kde by vždy nějaký farník a třeba i jedna rodina napsali něco o 

sobě a doplnili bychom to fotografií. Pochopitelně by nebyl nikdo nucen, ale vidím to 

jako příležitost k bližšímu seznámení se.  

Pokud se neozvou nějaké protestní hlasy, tak v příštím listu klidně začneme.  
Co vy na to?  

Ivana Bernardová     

Naši farníci v komunálních volbách 

V pátek 5. října a v sobotu 6. října proběhnou v Praze 15 

komunální volby a i v těch letošních najdete mezi kandidáty 

farníky z hostivařského kostela. V koalici Patnáctka náš domov, 

jejíž součástí je i KDU-ČSL, je celá řada dobře známých tváří. 

Pozici lídra obsadila Jana Vachulová, zkušená matadorka, která 

se věnuje práci v sociální oblasti. Na bohoslužbách v 11 hodin se můžete potkávat 

s Petrem Šumberou, Lucií Jechovou nebo Jaroslavem Hůrkou, který s manželkou 

Pavlínou vzorně zásobuje naše farní společenství stále novými a novými človíčky 

závodícími po čtyřech před oltářem. Kulturní akce v kostele a okolí organizuje Lukáš 

Pertl, Zdeněk Edlman je zas kromě kostelního společenství známý aktivitami ve 

spolku Přátelé Botiče. Na kandidátce je i Filip Vachule, Markéta Schaeferová z 

Košíku a Klára Krybusová, jejíž maminka Irena Urbanová pomáhá farnosti 

s účetnictvím. Dobré duše farnosti Janu Mátlovou, Jiřího Hochmana, Jeronýma 

Havla, Pavla Skrčeného, či Jiřího Šimka, který tak krásně čte texty Písma, netřeba 

představovat. Co by si bez jejich obětavé práce naše farnost počala. Nechybí ani 

Antonín Randa, který se z pozice šéfredaktora Katolického týdeníku přesunul do 

Cesty 121 a v aktuálním volebním období zastával pozici neuvolněného radního. I 

letos vyjádřil Patnáctce náš domov podporu čestný občan Prahy 15 a náš milý a 

vzácný farník Jiří Grygar. 

Pokud byste chtěli Patnáctce náš domov pomoci v předvolebním klání, je možné se 

domluvit s kterýmkoliv ze zmíněných kandidátů, případně napsat email na adresu: 

randaant@gmail.com.  

Pán Ježíš říká, že máme být solí země. Politika je oblast, do níž se z pochopitelných 

důvodů mnoha slušným lidem nechce. O to víc si vážíme těch, kteří do ní vstupují 

s čistými úmysly a jsou ochotni onou solí země být. Elán a nadšení lidem z Patnáctky 

náš domov nechybí. Věřme tedy, že se jim podaří udělat dobrý výsledek a že v 

ostatních stranách najdou kvalitní a férové spojence, kteří budou naši městskou část 

rozvíjet moudře, s respektem k místním lidem, i k přírodě, jež tak často ustupuje 

betonové lobby.  

Více o programu Patnáctky náš domov najdete na www.15nasdonov.cz, denní 

aktuality jsou na facebookové stránce: www.facebook.com/15nasdomov 
 
 

Papež František: 

Všichni jsme povoláni ke svatosti; 

Máme se stát svatými díky tomu bohatství, které získáváme od Ježíše. 

Každá činnost - práce a odpočinek, rodinný i společenský život, politická, 

kulturní a ekonomická odpovědnost - každá činnost, malá či velká, pokud ji 

prožíváme v spojení s Ježíšem a v postoji lásky a služby, je příležitost žít naplno 

svátost křtu a evangelium svatosti. 

Je důležité mít přátele, kterým můžeme důvěřovat. Ale podstatné je mít důvěru 

v Pána, který nás nikdy nezklame. 

mailto:randaant@gmail.com

